

Marie-Josée (MJ) Crawford is a Deaf client specialist, career practitioner, advocate, educator, and leader in both the Deaf and hearing communities. As an emerging speaker for several years, MJ has brought awareness and education to other organizations, agencies, and business professionals on Deaf/hard of hearing Culture and inclusive hiring practices, with the ultimate goal of increasing employment and retention among Deaf and hard of hearing individuals. Profoundly deaf since birth, MJ has worked for over 25 years in various roles, including Community Development Coordinator, Residence Counsellor, Teacher's Assistant, Job Coach, and ASL Instructor. In addition to her 13 years of work with TEAM Work Cooperative as a Case Manager/Career Practitioner through NS Works, MJ volunteers as a board member for several organizations, including Deaf Literacy Nova Scotia, Deafness Advocacy Association Nova Scotia, and Canada Deaf Women Conference in New Brunswick 2023. MJ's mother published a book about MJ's formative years, where she shared her journey, the difficult decisions, and communication strategies she used while raising MJ through educational challenges.

---

Marie-Josée (MJ) Crawford est spécialiste de la clientèle Sourde, praticienne en orientation professionnelle, défenseuse des droits, éducatrice et leader dans les communautés Sourdes et entendantes. En tant que conférencière émergente depuis plusieurs années, MJ a contribué à la sensibilisation et à l'éducation d'autres organisations, agences et spécialistes sur la culture Sourde et des personnes malentendantes ainsi que sur les pratiques d'embauche inclusives. L'objectif est l'augmentation de l'emploi et la fidélisation des personnes Sourdes et malentendantes. Profondément sourde depuis la naissance, MJ compte plus de 25 ans de carrière dans différents rôles dont celui de coordinatrice de développement communautaire, de conseillère en établissement, d'assistante en éducation, d'accompagnatrice au travail et d'institutrice en ASL. En plus de ses 13 années d'expérience avec TEAM Work Cooperative dans la gestion de dossiers et l'orientation professionnelle au sein de NS Work, MJ siège comme bénévole au conseil d'administration de plusieurs organisations dont Deaf Literacy Nova Scotia, Deafness Advocacy Association Nova Scotia et le Congrès des femmes sourdes du Canada de 2023 au Nouveau-Brunswick. La maman de MJ a publié un livre sur les années formatrices de sa fille. Elle revient sur le parcours de MJ, les décisions difficiles à prendre et les stratégies de communication utilisées pour soutenir MJ face aux défis dans l'enseignement.